
Zápis

Ze zasedání Komise životního prostředí a veřejného prostoru ze dne 23.2.2023, Brno-Líšeň, 
Jírova 2 od 18.00 hod.

Přítomni: Eva Svobodová, Lukáš Bružeňák, Josef Šiška, Naďa Jurčová, Ivona Horáčková, 
Christian Kopec, Janka Wasserbauerová

Omluveni: Tomáš Dojivá, Andrea Ondrůjová

Hosté: Břetislav Štefan -  starosta, Jan Skotal - 1. místostarosta

Účastní se 7 členů, komise je usnášeníschopná.

1. Zahájení -  schůzi zahájila předsedkyně komise. Uvítala hosty pana starostu Štefana 
a pana místostarostu Skotala a členy komise. Pro Andreu Ondrůjovou byl na její 
žádost připraven link k připojení on-line prostřednictvím pana Šišky. Bohužel
z pracovních důvodů paní Ondrůjová této možnosti nevyužila.

2. Schválení programu zasedání.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

3. Aktualizace seznamu ploch nejvyznamnější zeleně v městě Brně.

V registru MMB je 5 ploch významné zeleně z Líšně. Tyto plochy musí být veřejně přístupné 
bez omezení. V Líšni se jedná o následujících pět ploch: Hřbitovní -Trnkova, nám. Karla IV., 
park Trnkova, Šimáčkova -  Klajdovská, Novolíšeňská -Fajmonova. Zejména poslední 
jmenovaná oblast má pro Líšeň mimořádný význam. Vegetace je  zde zastoupena v přirozené 
soustavě bylinného, keřového a stromového patra. Na vegetaci pak navazují četné populace 
živočichů, jež se vzájemně doplňují, popřípadě figurují v potravním řetězci. Jedná se o 
největší nepřerušenou plochu přirozené zeleně v oblasti nové Líšně.

Změna plochy je možná jen se souhlasem ZMB. Komise nenavrhla žádné změny. 

Usnesení: Komise bere na vědomí stávající seznam významné zeleně v Líšni.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

4. Informace o záměru vybudovat Středisko sběrného odpadu na ulici Jedovnická 4 .

SAKO získalo dotaci na vybudování SSO blízko spalovny na svých pozemcích. Pro 

občany to bude výhodné, protože se tam bude moci vyvážet i stavební suť, což na SSO

Líšeňská není možné.

Usnesení: komise souhlasí s vybudováním SSO. Na Jedovniské 4.

7Pro: Proti: 0 Zdržel se: 0



5. Žádost OŽP MMB o ukončení smlouvy o provozování SSQ Líšeňská,

Jde o jediné středisko, které není provozováno společností SAKO a.s., a MMB by chtěl mít 

jednotný systém. Na Líšeňské není možné odevzdávat odpady stavební (suť) a pneumatiky s tím, 

že je v místě ještě sběrové středisko ASTV pro podnikatele za poplatek. Pravděpodobně pro OŽP 

MMB jsou komplikace také v tom, že je v jednom místě sběrný dvůr pro fyzické osoby a 

podnikatele dvou provozovatelů. Tím, že vybudují nové středisko na Jedovnické, budou mít 

veškerá zařízení pod společností SAKO a vymění středisko na Líšeňské, které pozemkově patří 

FCC za vlastní, kde mohou veškeré stavební úpravy provádět bez nutného souhlasu další osoby. 

Usnesení: Komise souhlasí s ukončením smlouvy o provozování SSO Líšeňská:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

6. Informace o umístění kontejnerů na bioodpad v Líšni v roce 2023.

Vloni bylo 6 stanovišť: Velká Klajdovka, Šimáčkova, Kubelíkova, Klicperova -  

Bodláková, Ondráčkova, Letecká.. Letos je změna situace našimáčkové, kde správce 

(BKOM) opravoval komunikaci a chodníky a přislíbili dát informaci, jestli

se bude moci na nově opravenou dlažbu kontejner dávat i nadále. Zatím

ani po urgenci žádné stanovisko v této věci na radnici nepřišlo. Je možné, že to na

novou dlažbu nepovolí. Potom se bude muset najít jiné místo. Tuto situaci

upřesní pan Staněk pojednání s panem Kůsem a o výsledku bude komisi informovat.

Usnesení: komise bere na vědomí informaci o kontejnerech na bioodpad v Líšni.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

7. Různé

Pan starosta informoval o připravovaném projektu Líšeň za vodou, který se zabývá 

zadržováním vody v krajině. Studie se připravuje ve spolupráci 

s ing.arch.Vágnerovou.

Pan I. místostarosta hovořil o údržbě nedávno vysazených stromů, které byly 

ošetřeny a obsypány mulčovací kúrou. Dále informoval o výsledcích dendrologického 

průzkumu, z něhož vyplynulo, že se musí pokácet 2 stromy -  na Broďáku a na nám. 

Karla IV. Stromy jsou ve špatném stavu a hrozí jejich pád.



Paní I.Horáčková apelovala na úklid černé skládky na pozemku v blízkosti ulice 

Podbělové. Bohužel problémem je, že se nepořádek nachází na soukromém 

pozemku.

Janka Wasserbauerová se dotázala pana starosty, kdy bude výběrové řízení na 

provozování kavárny v Rokli.

8. Závěr

Předsedkyně poděkovala všem zúčastněným za aktivní účast. Další zasedání komise

se uskuteční dne 23.března v 18hod.

Ing. Eva Svobodová 

Předsedkyně komise

svobeva@atlas.cz

Tel. 605 228 262


